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B?d?my odwa?ni w dawaniu ?wiadectwa

Ewangelia, któr? s?yszeli?my, budzi dwie refleksje i przekazuje nam dwie wskazówki wa?ne dla
naszego ?ycia.

Pierwsza refleksja: przy okazji cudownego po?owu aposto?owie spotykaj? Jezusa po raz trzeci
po zmartwychwstaniu, a jednak, jak poprzednio, tak i tym razem Go nie poznaj?. Dopiero pod
wra?eniem cudownego po?owu Jan ma intuicj?, ?e „to jest Pan”.

Po zmartwychwstaniu aposto?owie oraz inni uczniowie nie rozpoznali Jezusa fizycznie, lecz
tylko wskutek Jego cudownych dzia?a?. Jak jest to mo?liwe, skoro oni ?yli z Nim na co dzie?
przez trzy lata?

Po zmartwychwstaniu Jezus musia? wygl?da? inaczej ni? podczas trzech ostatnich wspólnie
prze?ytych lat, i to za ka?dym razem inaczej. Co to mo?e znaczy?? Czy nie to, ?e przybieraj?c
za ka?dym razem inny wygl?d, Jezus chcia? aposto?om i nam uczniom uzmys?owi?, ?e teraz
spotykamy Go w ka?dym cz?owieku, jak zapowiada??

Teraz Jezus identyfikuje si? z ka?dym cz?owiekiem i na s?dzie ostatecznym powie nam:
„Cokolwiek uczynili?cie najmniejszemu z moich braci, Mnie?cie to uczynili”.

Druga refleksja i wskazówka jest taka: kiedy Jezus chce powierzy? Piotrowi odpowiedzialno??
za Ko?ció? pyta go: „Czy mi?ujesz mnie wi?cej ani?eli ci?”. To pytanie zawiera istotn? zasad?,
która jest fundamentem ka?dego Bo?ego autorytetu przekazywanego ludziom. Ten, któremu
zostaje powierzona odpowiedzialno?? za ludzi i ma odpowiedni autorytet w?ród nich, powinien
mie? wi?ksz? mi?o?? do Boga ni? oni, jak równie? wi?ksz? mi?o?? do ludzi jemu powierzonych,
ni? oni do niego.

Czy jestem papie?em czy proboszczem, czy jestem premierem czy wójtem, czy jestem
nauczycielem czy rodzicem, dopiero wtedy dobrze spe?niam moje zadanie wobec tych, którzy
s? mi powierzeni, kiedy daj? im przyk?ad mi?o?ci do Boga i kiedy staram si? mi?owa?
podopiecznych bardziej ni? oni mnie, kiedy po prostu mi?uj? ich jako pierwszy.

Jezus a? trzy razy powtarza Piotrowi pytanie: „Czy mi?ujesz mnie wi?cej ani?eli ci?”. Dlaczego?
Bo Piotr trzy razy Go zdradzi?. Jezus chce pomóc Piotrowi, by w dalszym ?yciu by?
konsekwentny.

Piotr by? od wielkich zrywów i deklaracji, które nie zawsze by?y realizowane. My te? cz?sto
jeste?my ma?o konsekwentni jak Piotr. Dlatego Jezus to pytanie: „mi?ujesz mnie?” powtarza
równie? nam, przypominaj?c, ?e za deklaracjami powinny i?? równie? czyny. To pierwsza
wskazówka.

Czytanie z Dziejów Apostolskich pokazuje nam, jak Piotr dobrze odrobi? t? lekcj?. Wobec
arcykap?anów przes?uchuj?cych aposto?ów Piotr ju? nie ucieka. Teraz stoi za Jezusem. Nie
boi si? powiedzie?: „Trzeba bardziej s?ucha? Boga ni? ludzi”. Stoi za prawd?, bior?c na siebie
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wszystkie konsekwencje, które nast?pi?: biczowanie i uwi?zienie w Jerozolimie, ukrzy?owanie w
Rzymie. Teraz Piotr jest prawdziwym uczniem Jezusa. I takim pozostanie do ko?ca ?ycia.

S?owa Piotra: „Trzeba bardziej s?ucha? Boga ni? ludzi” s? bardzo wa?ne dzisiaj dla ka?dego z
nas. To druga wskazówka.

Poprzez media docieraj? do nas codziennie tysi?ce s?ów, które s? wyrazem ró?nych nurtów
my?lowych i przewa?nie zach?caj? nas do dzia?a? konsumpcyjnych i hedonistycznych. W
naszych czasach s?yszymy coraz cz??ciej s?owa nietolerancji i nienawi?ci. S?yszymy je
przewa?nie z ust g?osicieli tzw. „tolerancji i mowy mi?o?ci”.

W tej sytuacji powinni?my uczy? si? lepiej s?ucha? Boga. On mówi do nas w g??bi naszego
sumienia. Jego g?os powtarza nam pytanie: „Mi?ujesz mnie?” i zach?ca nas do mi?owania
ludzi, z którymi ?yjemy, zarówno przez przebaczenie krzywd, jak przez wszelkiego rodzaju
dzie?a mi?osierdzia, przez wszelkiego rodzaju s?u?b? wobec nich.

Kiedy jednak ludzie obra?aj? Ko?ció? i nas katolików, lekcewa??c ma??e?stwo, rodzin?, prawo
rodziców do wychowania dzieci oraz ?wi?to?? ?ycia ludzkiego, powinni?my z jednej strony
modli? si? za osoby, które tego si? dopuszczaj?, ale równie? dawa? jasne znaki, ?e si? na to nie
zgadzamy, a przy wyborach prezydenckich dobrze pami?ta?, kto jest kim.

Ko?cio?owi w Polsce zosta?y podarowane wspania?e przyk?ady prawdziwych uczniów
Chrystusa: Jan Pawe? II, Prymas Tysi?clecia, ks. Jerzy Popie?uszko... Pójd?my za ich
przyk?adem. B?d?my odwa?ni w dawaniu ?wiadectwa, w g?oszeniu Ewangelii w naszym
?rodowisku przez dobry przyk?ad i odpowiednie s?owo. B?d?my gotowi ponie?? wszelkie tego
konsekwencje.

Wtedy uczynimy spo?eczno??, która nas otacza, bardziej uczciw?, bardziej sprawiedliw?,
bardziej chrze?cija?sk?. Wtedy te? staniemy si? ?wiat?em dla ludzi zagubionych i rozwiniemy
si? na drodze do ?wi?to?ci.

ks. Roberto
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